
ВИЗИТ ПРЕМЬЕР-МИНИСТРА ГРУЗИИ
В ПАТРИАРХАТ
Вечером в понедельник, 17-го /30-го мая 2022 года, Патриархат
посетил  Премьер-министр  Грузии  г-н  Ираклий  Гарибашвили  в
сопровождении Министра Иностранных дел г-на Ильи Дарчиашвили,
главы  Службы  государственной  безопасности  г-на  Григола
Лилуасвили, главы правительственной администрании г-на Реваза
Джавелидзе и посла Грузии в Израиле г-на Лаши Жвании.

Его Превосходительство Премьер-министра и сопровождающих его
лиц  тепло  приняли  Его  Блаженство  Отец  наш  и  Патриарх
Иерусалимский  Феофил  и  Отцы  Святогробцы,  Патриарший
Местоблюститель  Его  Высокопреосвященство  Митрополит
Капитольядский  Исихий,  генеральный  серетарь  Его
Высокопреосвященство Архиепископ Константинский Аристарх, Его
Высокопреосвященство  Архиепископ  Пелльский  Филумен,  Старший
Драгоман  архимандрит  Матфей,  архидиакон  Марк  и  Секретарь
Святого и Священного Синода иеродиакон Симеон.

Во  время  этого  визита  Его  Блаженство  обратился  к  Его
Превосходительству Премьер-министру Грузии, как указано ниже
на английском языке:

“Your Excellency, Mr Prime Minister,

Mr Garibashvili,

Ladies and Gentlemen,

We  are  very  glad  to  welcome  you  and  your  distinguished
delegation to our Patriarchate in this joyous Paschal season.

The Patriarchate of Jerusalem, that is to say the Church of
Jerusalem, is the Mother of all the Churches, for it was
founded on the redeeming blood of our Lord Jesus Christ, who
suffered, died, and was raised from the dead in this Holy
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City.

Thanks to the great Roman Christian emperors Constantine and
his mother Helen, who took care of the Holy Places in the Holy
Land and established the well-known order of the Spoudaei,
which  became  the  current  monastic  community  of  the
Hagiotaphite Brotherhood, the Brotherhood of the Holy Tomb.

It is precisely this monastic community of the Holy Tomb that
has been instrumental in guarding, serving, and maintaining
the Holy Places, our Churches, and our Monasteries down the
ages as places of prayer and worship, and therefore as places
that  are  accessible  to  pilgrims  and  visitors  without
distinction.

Needless to say, the Holy Places have been sustained by the
sacrifices of blood and of money.   Many have given their
lives to protect them, and many benefactors have given from
their  financial  resources  to  support  them.    For  these
sacrifices we give thanks to Almighty God.

We  welcome  you,  Your  Excellency,  as  a  leader  and  as  a
representative of an Orthodox country and a brotherly Orthodox
Church.   This means that the Church of Jerusalem and the
Church of Georgia and its faithful belong to the same Body of
Christ and His Church.   This is why it is imperative, as
Saint Paul commands, that we are always eager to maintain the
unity of the Spirit in the bond of peace (Eph. 4:3).

The challenges that we are facing here in the Holy City of
Jerusalem  are  well  known,  for  Jerusalem  is  the  spiritual
capital of the whole world and especially for the Orthodox
Christian nations and peoples.

Our mission here is to promote the values of our Orthodox
Christian tradition and heritage, which are no other than the
values enshrined in the Holy Scriptures of both the Old and
the New Testaments and in the Sacred Tradition of the Church.



Love of Christ and His peace, justice and reconciliation are
the pillars of the Church of Jerusalem.

The  Rum  Orthodox  Patriarchate,  that  is  the  Church  of
Jerusalem,  as  the  Mother  Church  embraces  everyone  without
distinction or discrimination.   This is why our Patriarchate
enjoys the great respect of both the Israeli authorities and
of course the Palestinian and Hashemite Kingdom of Jordan
authorities as well, as you witnessed yesterday evening at our
meeting in Amman.

Your  Excellency,  we  take  this  opportunity  to  express  our
appreciation  for  your  firmness  and  straightforward  stand
against globalization, which neglects Christian values.

We are therefore pleased to bestow upon you the Cross of the
Holy  Tomb  of  Our  Lord  Jesus  Christ,  so  that  you  may  be
protected and inspired always by the salvific message of the
Cross of the Righteous One.

Christ is risen!

Thank you”. 

За  обращением  последовал  обмен  подарками:  Премьер-министр
подарил Его Блаженству икону грузинского святого Ашота, а Его
Блаженство  преподнес  Премьер-министру  большую  икону
отреставрированной  Кувуклии  Пресвятого  Гроба,  иконы  Божией
Матери членам делегации и послу, и, наконец, г-н Гарибашвили
был  награжден  почетной  медалью  Высшего  Таксиарха  Ордена
Рыцарей Гроба Господня.

Поблагодарив за теплый прием Его Блаженства, Премьер-министр и
члены  делегации  отправились  поклониться  Пресвятому  Гробу
Господню,  где  их  принял  Старший  Ризничий  Его
Высокопреосвященство  Архиепископ  Иерапольский  Исидор.  Перед
этим  визитом  делегация  посетила  святой  монастырь  Честного
Креста, где в прошлом преуспевали Грузинские монахи.



Главный Секретариат


